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Faeröereilanden  -  Dolfijnenjacht (Grindadràp)

In september 2021 werden op de Faeröereilanden meer dan 1400 dolfijnen in een fjord 
gedreven en geslacht. Het gaat om de zogenaamde “Grindadráp”, Faeröers voor 
griendenjacht. Deze vorm van visserij wordt al eeuwenlang beoefend en houdt in dat 
wanneer een visser een groep grienden spot, ze worden opgespoord en vervolgens een 
fjord worden ingedreven en gedood aan de kust met grote messen. De jacht zorgt 
jaarlijks wel voor internationaal protest en wordt veroordeeld door 
dierenrechtenorganisaties als wreed en onnodig. Het wordt op de eilanden zelf echter als 
een belangrijke traditie beschouwd. Ook beweren de Faeröers dat de jacht in een 
aanzienlijk deel van de vis-vleesconsumptie voorziet. De vangst wordt namelijk verdeeld 
onder de lokale bevolking.

De beelden van de Grindadráp van september lokten zoals te verwachten weer heel wat 
controverse op. Dit keer ook op de Faeröereilanden zelf. Vooral het grote aantal dolfijnen 
leidde tot verontwaardiging. De groep grienden was namelijk veel groter dan gewoonlijk, 
hetgeen de Vereniging van Walvisvaarders, Ólavur Sjúrðarberg, het woord "buitensporig" 
in de mond deed nemen. Ook de premier van de eilandengroep, Bárður á Steig Nielse, 
stelde de zaak “heel ernstig” te nemen en de jacht onder de loep te zullen nemen. Hij 
vermeldde er ook wel bij dat de jacht als duurzaam wordt beschouwd.

1. Wat is de visie van de minister-president op de problematiek van de Grindadráp? 
Neemt de Vlaamse Regering hieromtrent een standpunt in?

2. Is de griendenjacht in het verleden ooit besproken geweest bij contacten met de 
Faeröereilanden? Zo ja, wat werd er concreet besproken?

3. Is de minister-president van plan dit te bespreken bij toekomstige contacten met de 
Faeröereilanden? Zo ja, wat wil hij precies aankaarten?

4. Hoe zijn de handelsrelaties tussen de Faeröereilanden en Vlaanderen?

5. Wat zijn de voornaamste goederen die geïmporteerd worden vanuit de 
Faeröereilanden naar Vlaanderen? Worden of werden er ook grienden geïmporteerd 
die geslacht zijn tijdens de Grindadráp? Zo ja, hoeveel?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 84 van 26 november 2021
van KRISTOF SLAGMULDER

1. Ik betreur de buitensporigheid van de massale griendenjacht in 2021. De ‘grindadráp’ 
is een traditie die dateert vanuit het Vikingtijdperk en is tot nu toe altijd onder de 
radar gebleven omdat het ‘beperkt’ aantal grienden en dolfijnen dat gedood werd, 
enkel diende voor het levensonderhoud van de lokale bevolking. Vorig jaar werden er 
576 gedood, nu 1400. 

2. Er waren in het verleden nog geen contacten met de Faeröereilanden.

3. Er zijn momenteel geen contacten met de Faeröereilanden gepland.

4. In 2020 exporteerde Vlaanderen voor € 35,35 miljoen naar de Faeröer, terwijl het er 
voor € 0,01 miljoen uit importeerde. De handelsbalans met de Faeröer liet aan 
Vlaamse zijde derhalve een overschot zien van € 35,34 miljoen.

Tussentijds lagen de bilaterale handelscijfers met de Faeröer als volgt: in 2021 — in 
de periode tot en met september — exporteerde Vlaanderen voor € 48,26 miljoen 
naar de Faeröer, terwijl de import tegelijkertijd € 0,11 miljoen bedroeg. De 
tussentijdse handelsbalans met de Faeröer kwam aan Vlaamse zijde dan ook uit een 
overschot van € 48,15 miljoen.

in € miljoen Uitvoer Var in % Invoer Var in % Handelsbalans

2016 2,59 0,61 1,98

2017 4,92 +90,00% 0,02 -97,21% 4,90

2018 3,70 -24,70% 0,02 +30,56% 3,68

2019 12,17 +228,93% 0,01 -76,11% 12,17

2020 35,35 +190,35% 0,01 +121,92% 35,34

2021 (jan-
sep)

48,26 +94,69% 0,11 +978,71% 48,15

5. De belangrijkste Vlaamse sectoren uit de Faeröer in 2020 waren ‘machines’ en 
‘chemie/farma’.

Sectorale Vlaamse invoer uit Faeröer (2020, in % van totaal)



BRON: Instituut voor de Nationale Rekeningen (NBB), verwerking cel Kennisopbouw Flanders Investment & Trade

Bekijken we dit op productniveau (douanecodes) dan zijn dit de belangrijkste 
invoerproducten:

Tijdens de eerste negen maanden van 2021 waren dit de invoerproducten uit de 
Faeröer:



In september 2021 – de laatst beschikbare maand – was er zelfs amper invoer 
uit de Faeröer: 

We kunnen concluderen dat er in september 2021 geen grienden werden 
geïmporteerd uit de Faeröer die geslacht zijn tijdens de Grindadráp. Er werden in 
september overigens uit geen enkel ander land grienden (of griendenvlees) 
ingevoerd in Vlaanderen.


